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بحث تغییر دولت ها از آن دســت موضوعاتی است که هر 
 قشــر و صنفی را برای دانستن رویکردهای جدید کنجکاو 
می کند حتی اگر بنا باشد دوره دوم ریاست جمهوری یک فرد 
باشد. اگرچه با تداوم ریاست جمهوری یک فرد، رویکردهای 
زیربنایی و بنیادی کلان تغییر چندانی نخواهد داشت اما در 
زیرشاخه هایی که با تغییر مدیریت مواجه هستند؛ بروز برخی 

تحولات دور از ذهن نیست.
در این میان جاده مخصوص که بزرگترین و پویاترین صنایع 
کشور را در خود جای داده است نه تنها از این قاعده مستثنی نیست بلکه به نظر می رسد 
نسبت به دیگر مناطق کشور حساس تر و کنجکاوتر باشد. به همین خاطر در شرایط فعلی 
اقتصاد و صنعت کشور یکی از وزارتخانه هایی که در جریان انتخاب کابینه دوم دکتر حسن 

روحانی افراد بسیاری را متوجه خود کرده وزارت صنعت، معدن و تجارت است.
وزارتخانه ای که علی رغم تلاش در جهت بهبود شرایط صنعت نتوانست آنطور که انتظار 
می رفت عمل کند و با انتقادهایی روبه رو شد. در نتیجه افت و خیزهای چهارساله گذشته 
دکتر روحانی که هنوز هم از حامی وزیر دولت یازدهم است اما تصمیم دارد زمام وزارتخانه 

را به دست دیگری بسپارد.
برنامه ریزی برای توسعه صنعت کشور در حال حاضر قابل پیش بینی نیست و قطعا تغییر 
دولت ها تا زمانی که فعالیت شان آغاز نشود فضا را در ابهام نگه می دارد. از دید کسی پوشیده 
نیست که توسعه صنعت، تجارت و صادرات منوط به هدف گذاری و برنامه ریزی بلند مدت 
دولت در این راستا است.  فعالان اقتصادی که بخش اعظم شان در جاده مخصوص خیمه 
زده اند زمینه ساز تولید و اشتغال هستند و با تمام توان و قدرتی که به پشتوانه سابقه و 
تلاش شان دارند اما تا برنامه ریزی درستی از سوی دولت ارائه نشود تصور دقیقی از بازار 

سرمایه و کسب کارشان نخواهند داشت.
حمایت از بخش خصوصی از جمله هدفگذاری هایی است که دولت با توجه به آن می تواند 
مناطق صنعتی کشور را دچار یک تحول اساسی کرده و در دنیا حرفی برای گفتن داشته 
باشد. به خصوص جاده مخصوص که این روزها مراودات خوش آتیه ای با دنیا برقرار کرده 
است و این روند اگر با حمایت و تسهیلاتی از جانب دولت باشد می تواند بار دیگر اعتبار 

صنعت و محصولات داخلی را بر سر زبان ها بی اندازد.
جامعه صنعت داخلی این روزها قدرتی برای برنامه ریزی طولانی مدت ندارد به این دلیل 
که متاسفانه برخی از دستگاه های دولتی هنوز با بحث صادرات همراه نیستند و نیاز به 
فرهنگسازی دارند تا با تغییر نگرش و اندیشه های شان بتوانند با برگزاری دوره های آموزشی 

و استفاده از نیروهای کارآمد تغییری تاثیرگذار در منطقه ایجاد کنند. 
با توجه به آنچه در چهار سال گذشته از عملکرد دکتر حسن روحانی شاهد بودیم به نظر 
می رسد این تغییر نگرش و تفکر از سوی مدیران دولتی قابل پیش بینی باشد و در برنامه 
دولت دوازدهم می توان روی فعالسازی ظرفیت های واحدهای صنعتی و بهره گیری از 
آورده های بخش خصوصی و منابع خارجی حساب کرد. هر چند که هنوز تصویر مشخصی 
از سیاستگذاری های جدید دولت در ذهن برخی مدیران و صاحبان صنایع و مشاغل فعال 

در جاده مخصوص وجود ندارد.
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خبرخبر 

 جلب اعتماد مشتری 
به خدمات پس از فروش اهمیت دارد

جواد پورغفار، مدیر عامل شرکت خدمات پس از 
فروش »اسنایدک«  در یادداشتی به مواردی اشاره کرده 
است که برای شرکت های خودرویی و ارائه دهندگان 
خدمات پس از فروش می تواند قابل توجه باشد. وی در 

این یادداشت نوشته است:
موانع کسب و کار در ایران چند شاخص دارد که نادیده 
گرفتن هر یک از این ها شرایط تولید و خدمات پس از فروش 
را سخت تر می کند. دشواری در دریافت تسهیلات از بانک ها 
و نرخ سود بالای بانکی، نرخ بالای بیمه اجباری نیروی انسانی، 
ضعف بازار سرمایه در تامین مالی تولید و نرخ بالای تامین 
سرمایه از بازار غیر رسمی از جمله این شاخص هاست که 
علاوه بر این ها دو شاخص کشوری اعم از زیاد بودن تعطیلات 
رسمی و مشکلات قانونی برای تامین و اداره نیروی انسانی نیز 
مزید بر علت است چرا که اکثر فعالان اقتصادی با آن موانع 

روبه رو هستند. 
در پی این شاخص ها فیلتری هم برای استخدام نیروی 
متخصص وجود ندارد و این موضوع همه ما و همکاران مان 
را دچار مشکل کرده است. در این میان پیشنهاد می کنم یک 
بانک اطلاعاتی تاسیس شود تا شرکت های هم صنف لیست 
کاملی از افراد متخصص جدا شده ازمجموعه ها را در این بانک 
وارد کرده تا کارآفرینان کمتر با مشکل تامین نیروی انسانی 

متخصص مواجه شوند.
بعد از تامین نیرو، مدیریت منابع انسانی مورد بحث است که 
البته به دولت و قانون های حمایتی آن برمی گردد. مدیریت اگر 
درست باشد دیگر نیازی به ارجاع دعاوی به وزارت کار نیست 
چون در صورت امنیت شغلی و حقوق مناسب، کمتر مسایل 
حاشیه ای پیش می آید. البته باید در نظر داشت مباحث 
انگیزشی فقط مادی نیست بلکه لازم است سیستم هایی پیاده 
کنیم تا رتبه های کارکنان را مشخص کند و به اصطلاح طبقه 

بندی مشاغل از نوع خصوصی اتفاق بی افتد. 
این امتیازبندی باعث می شود نیروی انسانی بداند در چه 
جایگاهی قرار دارد و تا کجا می تواند رشد کند. خوشبختانه این 
مساله درون گروهی است و به دست خودمان می توان حلش 
کرد. این مدل طبقه بندی در دنیا به شکل های متفاوتی وجود 
دارد که ما 3 مدل معروف را )NJC، G20،HAY( با کمک 
مشاوران عرصه منابع انسانی تلفیق کردیم و نوعی بومی سازی 
برای ایران و نوعی خاص تر برای شرکت خودمان انجام دادیم. 
که این مدل با سیستم وزارت کار ایران کاملا هماهنگ است و 

برای کلیه مشاغل مدیریتی و غیر مدیریتی کاربرد دارد.
در کشور مدت زمانی که صرف کار می شود اهمیتی ندارد 
و اگر تحقیقی در این زمینه صورت گیرد بعید نیست که از 8 
ساعت کاری شاید 3ساعت مفید هم خروجی نداشته باشیم. 
بنابراین استفاده از این مدل ها می تواند برای هر شرکتی مفید 

فایده باشد.
با روشن شدن موانع کسب و کار تا این مرحله به بحث 
خدمات پس از فروش می رسیم که این بخش هم در کشور 
ما با چالش هایی روبه روست. در نگاه دولتی، آن اندازه که 
به تولید بها می دهیم برای خدمات پس از آن ارزشی قائل 
نیستیم. شاید در محاسبات ارزش افزوده خدمات پس از 
فروش پایین تر از تولید باشد اما اهمیت آن کمتر از تولید 
نیست. علاوه بر این وضع قوانین خدمات پس از فروش عمدتا 
براساس دو یا سه شرکت عمده دولتی چیده می شود در 
صورتی که جنس مشکلات خدمات پس از فروش در شرکت 

های خصوصی با دولتی یکی نیست. 
در مرحله بعد آگاهی سازی درباره خدمات پس از فروش به 
مردم اهمیت ویژه ای دارد. در 12 سال گذشته با انواع تفکرات 
از سمت مشتری مواجه بودیم. عمده مساله ما در این امر عدم 
آگاهی مصرف کننده از حقوق خود در دوران گارانتی و وارانتی 
است به طور مثال در صورت مشکل در موتور خودرو، انتظار 
مشتری تعویض کل موتور می باشد در صورتی که در این 
حالت اگر مشکل بوجود آمده از طرف خودروساز باشد، قطعه 
یا مجموعه تعمیر و بصورت استاندارد در اختیار مشتری قرار 

خواهد گرفت و در شرایط خاص تعویض خواهد شد. 
از طرفی علت بوجود آمدن برخی از مشکلات در خودرو در 
دوران گارانتی، به نوع رانندگی و نگهداری از خودرو ازسوی 
مشتری بستگی دارد که این امر جزو شرایط گارانتی نبوده 
ولی در بیشتر مواقع مشتری انتظار استفاده از خدمات 

گارانتی را دارد .
شاید بخش اعظم این ناآگاهی به عملکرد گذشتگان مربوط 
باشد که بر دیدگاه مردم تاثیر گذاشته اما رفته رفته شرایط 
عوض شده و امروز کشور ما در دوره ای قرار دارد که تمام 
کارآفرینان و شرکت های تولیدی به این نتیجه رسیدند که 
در ارتباط با مشتری باید قوی تر عمل کنند. چراکه در این 
صورت مشتری از خدمات پس از فروش به نحو بهینه استفاده 

خواهد کرد و هر دو طرف راضی خواهند بود.
بسیاری دفترچه خدمات پس از فروش را برای اگاهی 
مشتری کافی می دانند اما اینگونه نیست. این دفترچه 
دو بخش دارد. بخش اول قوانینی است که وزارت صنعت 
مشخص می کند و باید اطلاع داده شود )بطور مثال مدت 
زمان گارانتی( و بخش دیگر مربوط به شرکت خدمات دهنده 
و نوع خودرو است. از آنجا که پیچیدگی های زیادی در بحث 
خدمات وجود دارد همه قوانین و موضوعات یک محصول 
را نمی توان در دفترچه گنجاند و تنها به کلیات می توان 

اشاره کرد.

پیگیری تصمیم شهردار منطقه
بی.آر.تی در منطقه21 تست می شود

و  ونقل  معاون حمل  غلامحسین سلمانی 
ترافیک منطقه 21 تهران از آخرین وضعیت 
ترافیک و اقدامات صورت گرفته در این منطقه 

گفت و از تست خطوط شبه بی.آر.تی خبر داد.

غلامحسین سلمانی که از سال 86 تا کنون به 
عنوان معاون حمل ونقل و ترافیک در منطقه 21 
تهران حضور دارد درباره اقدامات صورت گرفته در 
این منطقه به »دنیای اقتصاد« گفت: در بحث حمل 
و نقل عمومی که شامل اتوبوس، تاکسی و مترو است 
در یکی دو ماه گذشته اقدامات متعددی صورت 

گرفته است.
وی افزود: دو خط اتوبوسرانی جدید ایجاد کردیم 
که خط اول از وردآورد تا پایانه آزادی فعالیت خود را 
آغاز کرده است. این خط به صورت شبه بی.آر.تی راه 
اندازی شده و در مرحله تست هستیم تا ببینیم با ورود 
بی.آر.تی، این خط چه وضعیتی پیدا خواهد کرد. برای 
این منظور خطی را که مبدا آن شهرک شهرداری بود 
به وردآورد منتقل کردیم تا همه شبکه های راهی را 

پوشش دهیم.
سلمانی توضیح داد: این پیش نیاز برای برای ورود 
بی.آر.تی را در خط دیگر هم انجام دادیم. در خط 
دوم پایانه امیرالمومنین مبدا ضلع غرب کاروانسرای 
سنگی نیزایجاد شده است که به مقصد پایانه آزادی 
روانه می شود. در این خط شهرک استقلال به مترو 
استادیوم آزادی مسافر کم داشت از طرفی هم این 
مقصد به شهرک آزادی از دسترسی مناسب بهره مند 
نبود و حالا با ایجاد این خط که یک ماه از فعالیتش می 
گذرد شهرک استقلال، مسکن ویژه مهر، بلوار یاس و 

بلوار گلها تا پایانه آزادی پوشش داده شده است. 

zعدم ظرفیت لازم برای وجود بی.آر.تی
وی ادامه داد: همزمان با مطالعات بی.آر.تی با کمک 
سازمان حمل و نقل و ترافیک بررسی هایی را انجام 
دادیم که در نتیجه آن مشخص شد منطقه ما با وضع 
موجود ظرفیت لازم را برای وجود بی.آر.تی ندارد. این 
مهم درصورتی توجیه پذیر است که خطوط اقماری 
شهرک اندیشه، شهر قدس، ملارد و شهریار نیز برای 

حمل و نقل همکاری کنند.
سلمانی درباره با خط وردآورد تا پایانه آزادی اضافه 
کرد: این خط فقط 2 ساعت مشخص در صبح و عصر 
پیک مسافر دارد و باقی ساعات مثل داخل شهر نیست 
که رفت و آمد مداوم داشته باشد. با این حال خطوط 
لازم را ایجاد کردیم که پوشش مسافر انجام شود و 
قطعا در آینده اگر خطوط اقماری تشکیل شود بی.آر.

تی شکل می گیرد.
معاون حمل ونقل و ترافیک منطقه 21 تهران در 
بخش اتوبوسرانی در ادامه بیان کرد: در این زمینه 
نیز اقدامات خوبی صورت گرفته است. 25 اتوبوس 
بازسازی شده و در بخش نوسازی نیز از اتوبوس های 
جدیدی که به شهر تهران اضافه خواهند شد ما هم 
بهره مند می شویم.  در حال حاضر تنها منطقه ای 
هستیم که »پرِ کیلومتر« را لحاظ می کنیم یعنی به 
ازای کیلومتر پیموده شده از مسافر هزینه دریافت 

می شود.
وی گفت: بعد از ایجاد پایانه امیرالمومنین، در 
منطقه مسکن ویژه مهر نیز زمینی به مساحت 3هزار 
متر در حال تملک از اداره راه و شهرسازی هستیم تا 
اواسط پاییز این پایانه فعالیتش را آغاز کند که در این 
صورت پایانه های فجر و شهرک دریا به این محل 

منتقل می شود.
غلامحسین سلمانی با بیان به اینکه تغییرات در 
خطوط اتوبوسرانی بر تاکسی رانی هم بی تاثیر نخواهد 
بود، گفت: اخیرا خط ویژه از ورآورد ایجاد کردیم تا 
مشکل مسافرکشی که شب ها بیشتر با آن درگیر 
هستیم حل شود. یک خط ویژه هم ضلع جنوبی کنار 
اتوبان بعد از وردآورد به صورت غیر متمرکز داشتیم 
که برای آن هم دستور ساماندهی داده شده است. 
همچنین برای مسکن مهر و تهرانسر نیز خط اضافه 

کردیم.
سلمانی با اشاره به اینکه تنها منطقه ای هستیم که 
مترو ندارد، گفت: با سازمان حمل و نقل و ترافیک 
جلسه گذاشتیم و پیگیر شدیم تا خط مترو طراحی 
شود و خطوط ریلی در منطقه اتفاق بیفتد. انشالله که 
در آینده مثمرثمر باشد. ما این نیاز را مطرح کردیم 
و با سازمان حمل و نقل و ترافیک وارد تعامل شدیم 

امیدوارم این موضوع ادامه دار باشد.
وی از احداث 4 پل در سال گذشته خبر داد و در 
پایان عنوان کرد: بریدگی خطرناک ایران خودرو را 
بستیم که در نتیجه آن اگرچه سرعت روانتر شده اما 
شدت تصادف بالارفته است به همین خاطر تمهیدات 
ایمنی از جمله دوربین کنترل سرعت تعبیه شد که 

این مشکل را حل کند. 

مدیرعامل شرکت »آرمان موتور« کویر که 
این روزها بنا دارد برند خودرو ساز تایوانی 
یعنی »لوکسژن« را وارد بازار ایران کند 
معتقد است کیفیت خودروها دیگر عامل 
اصلی رقابت نیستند بلکه خدمات متنوع و 
گسترده پس از فروش است که برندها را 

محبوب می کند.
فرزین ترکی پور مدیرعامل 
شرکت آرمان موتور کویر که 
به تازگی همکاری اش با برند 
خبرساز  تایوانی  لوکسژن 
شده به دنیای اقتصاد گفت: 
4 سال است که رابطه تجاری 
خوبی با تایوان داریم و پیش 
از این برند لیفتراک تایلیفت 

تایوان را وارد کرده بودیم.
وی با بیان به اینکه در 
تایوان دفتری مستقر کرده 
دارد،  محلی  همکاران  و 
افزود: جزو معدود شرکت 
هایی هستیم که مراودات 
اقتصادی قوی با تایوان داریم 
و می توانیم با آنها همکاری 
خوبی داشته باشیم ضمن 

اینکه راه اندازی دفتر ما باعث شد روابط کاری 
سریعتر انجام شود و زودتر به ثمر برسد.

ترکی پور درباره با چگونگی ورود »لوکسژن« 
به ایران توضیح داد: از 3 سال پیش با تایوان 
درباره این برند وارد مذاکره شدیم تا به نقطه ای 
برسد که بتوانیم »لوکسژن« را وارد بازار کنیم. 
سرانجام اگوست سال گذشته قرارداد امضا شد 
و برند »لوکسژن« رسما ازسوی شرکت آرمان 
موتور کویر در سیستم اصناف ایران به ثبت 

رسید. 
مدیرعامل شرکت آرمان موتور کویر درباره 
خدمات پس از فروش محصول جدید خود 
سخن گفت و توضیح داد: چین هم مثل ایران 
در کنترل کیفیت خیلی وارد عمل نمی شود اما 

محصولات تایوان اینگونه 
نیست چون رابطه حسنه 
ای با ژاپن دارد و خرید 
قطعات ژاپنی در تایوان 
آسان تر و ارزان تر از چین 
است. برند لوکسژن 54 
سال تولید کننده میتسو 
بیشی و نیسان بوده است 
و کارنامه قابل قبول تری 

دارد.

وی ادامه داد: دیدگاه صنعت این کشور در 
طراحی بلندمدت است به همین سبب در صنعت 
خودروسازی همچون دیگر صنایع شان از کسانی 
بهره گرفتند که در دنیا حرفی برای گفتن دارند 
و می توان گفت طراحانی که برای این مجموعه 
کار می کنند از برترین های شناخته شده دنیا 

هستند.
ترکی پور با ذکر این نکته که ماشین ها این 
روزها شبیه هم می شوند، عنوان کرد: برند 
لوکسژن مثل شرکت اپل عمل می کند و 
تخصص خودش را وارد بازار کرده است. همانطور 
که مستحضریدیکی از قطب های آی تی دنیا 
تایوان است و ما هم باید سراغ برندی می رفتیم 
که در همه زمینه ها از همه محصولات بالاتر 
باشد. امروزه جذابیت یک ماشین، رایانه ای 

شدن آن است که این برند داراست. 
لوکسژن« یک برند 8ساله با  وی گفت: »
50 سال سابقه است و مشتریان خاصی دارد 

یعنی کسانی به سمتش می آیند که تکنولوژی، 
متفاوت بودن و کیفیت را باهم می خواهند. از 
ابتدا بنا داشتیم که مسیر متفاوتی را پی بگیریم 
چون به این فکر کردم که اگر ما بخواهیم همان 
مسیری برویم که خودروسازان دولتی رفته اند 
حرفی برای گفتن نخواهیم داشت. پس باید 
متفاوت و هوشمند عمل کنیم تا بتوانیم مشتری 

را وفادار نگهداریم.
 وی بیان کرد: بخشی از تفاوت ما در این 
است که مشتری قبل اینکه ماشین را ببیند 
قطعاتش در انبارهای ما وجود دارد. چرا که 
در بخش خدمات پس از فروش دنبال سود 
نیستیم و رضایت مشتری اولویت دارد. هدف 
اصلی ما فروش محصول است نه درآمد زایی از 

محصولاتی که در دوره گارانتی هستند.
ترکی پور با بیان اینکه رقبای ما در چین با 
کیفیت و آپشن های متفاوت در بازار ایران حضور 
دارند، گفت: ما دنبال این هستیم که قیمت 
محصولات مان با آپشن ها، خدمات و ظاهر 
خودرو همخوانی داشته باشد. قطعا در آینده 
می توانیم سهم قابل قبولی از بازار برای خودمان 
داشته باشیم اما نه در زمان کوتاه چون مطمئنا 
تا ما و محصول مان شناخته شود، زمان می برد.

مدیرعامل آرمان موتور کویر همچنین توضیح 
داد: در تولید خودرو دو نوع سطح ایمینی اکتیو و 
پسیو داریم که در سطح ایمنی اکتیو ما هم مثل 
خودروهای چینی دیگر 5 ستاره ایم اما الان 
اکتیو مورد بحث نیست چون برای وارد شدن به 

بازار خودرو ایمنی اکتیو لازم الاجراست. 
وی یادآور شد: سطح ایمینی پسیو مثل 
رادارها، هشداردهنده ها، دوربین های نشان 
دهنده نقاط کور، مانیتور با دید 360 درجه، 

سنسور خواب، کال سنتر، عیب یاب، دید در 
شب و ... مهم است که ما بالاترین حد این سطح 
را دارا هستیم. این گزینه ها را برخی ماشین های 
بالای 400میلیون تومان دارند اما در کنارش 
سیستمی داریم که همزمان پدال ترمز و پدال 
گاز را فشار دهید پدال گاز خنثی می شود که این 
گزینه در هیچ یک از ماشین های دیگر حتی کره 
ای وجود ندارد. فرزین ترکی پور گفت: در این 
ماشین موضوع ایمنی جزو آخرین مواردی است 
که نگرانش هستیم چون همه آپشن های لازم 

لحاظ شده است. 
این خودرو هم ظاهر شکیل دارد و هم در بحث 
گیربکس که مهمترین موضوع ماشین های 
سواری بخصوص خودروی چینی هست مشکل 

را حل کرده و از قطعات ژاپنی بهره گرفته است. 
وی در ادامه بیان کرد: مردم پول را بابت کیفیت 
می دهند تا لوگو و این یک مزیت رقابتی برای ما 
محسوب می شود که کیفیت و راحتی را اولویت 
کار مان قرار دادیم. »لوکسژن« گستره بازارش 
روی چین، تاویوان، کویت، عمان و .. بوده و دنبال 
این نیست که فروش بالا داشته باشد بلکه در 
درجه اول به ارتقای کیفیت، محصول و رضایت 

مشتریان محلی فکر می کند.
ترکی پور در معرفی محصولات لوکسژن گفت: 
این برند یکی از زیر مجموعه های بازرگانی 
»یولون موتور« است. تا کنون 6 مدل ماشین در 
کلاس های مختلف به بازار عرضه کرده است که 
نخستین ماشین این برند با نام لوکسژن 7 ام پی 
وی عرضه شد و در کلاس ماشین های مینی ون 
قرار داشت. بعد از موفقیت لوکسژن  7 ام پی وی 
این کارخانه تصمیم گرفت تا محصول دوم خود را 
در کلاس ماشین های شاسی بلند با نام لوکسژن 
7 اس یو وی عرضه کند که در 
سال 2010 این عمل انجام 

شد. 
وی اعلام کرد: در حال 
حاضر دنیا در کیفیت رقابت 
نمی کند بلکه شرکت ها در 
خدمات رقیب هم هستند. 
خدماتی که امروزه ارائه می 
شود نیز از حد تعمیر ماشین 
خارج شده و به امور روزمره 
زندگی رسیده است. در واقع 
هوشمند  سیستم  وقتی 
یک خودرو می تواند برای 
صاحبش رستوران رزرو کند 
و جوابگوی دغدغه های دیگر 
مشتری باشد. این فرایند، 
از  پس  اجتماعی  خدمات 
فروش برندهای خودروسازی 

دنیا است که اصل بازار را دست گرفته اند.
فرزین ترکی پور همچنین به بحث رقابت بین 
تولیدات داخلی با محصولات خارجی پرداخت 
و گفت: وقتی بازار را داخلی می کنیم تولیدات 
داخلی هم خیلی به فکر خدمات پس از فروش 
نمی افتند. باید بازار آزاد باشد تا محصولات داخلی 
و خارجی باهم رقابت کنند آن زمان مشخص می 
شود که کدام محصول دوام می آورد.  ما ماشین 
چینی 40 میلیون تومانی را با تعرفه بالا 100 
میلیون تومان می فروشیم که تولید داخلی را 40 
میلیون تومان عرضه کنیم. اگر واقعا به رشد فکر 
می کنیم باید هر دو را یک قیمت بدهیم ببینیم 
کدام را بیشتر می خرند. تا زمانی که ما خودمان 
دلیل رشد را از بین می بریم نباید توقع تولید 
داخلی قابل قبول داشته 

باشیم.
وی در پایان گفت: تنها 
سوال من این است که 
با وارد کردن محصول با 
کیفیت خارجی سرمایه 
ملی را دور می ریزیم یا با 
تولید محصول بی کیفیت 
پایین در داخل؟ کدام مهم 

تر است؟

شرکت شیر پاستوریزه پگاه تهران یکی از 
قدیمی ترین صنایع لبنی فعال ایران است که 
طی 60 سال تولید ، خدمات این شرکت لبنی 
برکسی پوشیده نیست و بیشتر شهروندان از 

از محصولات آن استفاده کرده اند. 

این شرکت در سال 1333 برای پاسخ به نیاز کشور 
و در راستای گسترش فرهنگ استفاده از محصولات 
لبنی پاستوریزه و تولید صنعتی شیر راه اندازی شد 
و در سال 1336 با ظرفیت 45 تن در روز به بهره 
برداری رسید. فعالیتی که تا امروز ادامه دار بوده و در 

این سال ها بر تنوع محصولاتش افزوده است.
به گزارش ضمیمه غرب تهران روزنامه »دنیای اقتصاد«، 
حسن جودکی که این روزها به عنوان مدیرعامل 
در شرکت شیرپاستوریزه پگاه تهران حضور دارد 

؛ دانش آموخته صنعت غذایی و دارای دکترای 
صنایع غذایی از دانشگاه تهران است. وی با سابقه 
20 ساله ای که در صنعت لبنیات دارد ، معتقد 
است این یکی از حساس ترین صنایع لبنی تولیدی 

محسوب می شود.
جودکی صنایع لبنی را حلقه واسط بین زنجیره 
های دامپروری و پخش می داند و می گوید که این 
 زنجیره در روابط اقتصادی و فرهنگی از یکدیگر تاثیر 

می پذیرند.
 وی بیان کرد: در چند سال اخیر به واسطه مسایل 
مربوط به هدفمند سازی یارانه ها حدود 30 درصد 
کاهش مصرف در لبنیات را از سوی مردم شاهد 
بودیم و بحث یارانه ها روی تغذیه و سلامتی مردم 
نقش اساسی داشت چرا که در فرهنگ خانواده های 
ایرانی معمولا وقتی بحث صرفه جویی می شود اول 
تغذیه را نادیده می گیرند و همیشه داشته هایی 

چون خانه و ماشین بر سلامت شان اولویت دارد.
وی افزود: یکی از مولفه های توسعه در کشور های 
دنیا ، میزان مصرف سرانه لبنیات است که مصرف 
سرانه ایران یک سوم کشورهای اروپایی و  آمریکایی 
است اما کمتر کسی به این زنگ خطر توجه می کند. 
متاسفانه طبق آمارهای موجود بچه های مدارس 
ابتدایی دو و نیم دندان پوسیده دارند که ناشی از کم 

مصرفی یا بد مصرفی لبنیات است.
دکتر جودکی عنوان کرد: تا سال 91 تقریبا 485 
شرکت فعال لبنیِ پروانه گرفته از وزارت صنایع فعال 

بودند ، اما این تعداد به یک چهارم تقلیل پیدا کرد. در 
حال حاضر 120 شرکت با نهایت ظرفیت 50درصد 
مشغول به کار هستند که به دلیل شرایط اقتصادی 

از تمام ظرفیت شان استفاده نمی شود .
وی با بیان به اینکه سود صنایع لبنی دنیا بین 8 تا 
10 درصد و در صنایع شیر ایران زیر 2 درصد است، 
گفت: در ادوار گذشته علاوه بر مسایل اقتصادی، 
بروز حاشیه ها روی این صنعت تاثیر منفی مضاعف 
گذاشت. به عنوان مثال مساله پالم دو ماه بازار را 
تحت تاثیر قرار داد که این مساله تا 15 درصد کاهش 
مصرف را در پی داشت و صنعت لبنی را شوک زده 
کرد. در نتیجه انتشار این خبر اعتماد به محصولات 
لبنی صنعتی کم شد و مردم به استفاده از لبنیات 
سنتی روی آوردند که افزایش تب مالت و یک سری 
بیماری های جدید بین انسان و دام را تسری داد. 
در صورتی که دنیا به محصولات لبنی صنعتی روی 

آورده است ما مسیر مخالف را پیش گرفتیم.
مدیرعامل شیر پاستوریزه پگاه تهران افزود: 
متاسفانه مراکز فروش لبنیات سنتی هر روز بیشتر 
شده و مشتریان شان هم افزایش پیدا کرده اند. وجود 
اینها زنگ خطر است چون مصرف کننده دانش 

کاملی از این نوع محصولات غیر صنعتی ندارد.
دکتر جودکی یادآور شد:محصولات تولیدی این 
شرکت به طور متوسط روزانه تا دو و نیم میلیون 
مصرف کننده داریم که 4 درصد جمعیت ایران 
را شامل می شود. امروزه در جامعه و فرهنگ غذا 

خیلی چیزها را رعایت نمی شود . مثلا مصرف کننده 
روزی 3 لیوان شیر می خورد و در فاصله کمی غذای 
شور هم مصرف می کند و این باعث می شود کلسیم 
موجود در شیر از بدن خارج شود چون هر دو یون 
سدیم مربوط به نمک یک یون کلسیم مرتبط به شیر 

را با خود دفع می کند.
وی توضیح داد: در صنعت غذایی جدید فست 
فود ها که انباشتی از نمک وجود دارد این مشکل 
را دو چندان می کند. مدیرعامل شیر پاستوریزه 
پگاه تصریح کرد: با توجه به اینکه ما بزرگترین 
تولیدکننده شیر مدارس کشور هستیم و از 800 
میلیون در سال 45 میلیون بسته شیر را پگاه تولید 
می کند، اما متاسفانه نهادهای دولتی مرتبط با ما 
تسهیلاتی ایجاد نمی کنند و هر بخش منافع خود را 
در نظر می گیرد. برند پگاه تهران برای قشر متوسط 
جامعه تولید می شود و باید در شرایطی باشد که 

همه بتوانند استفاده کنند . 
مدیرعامل این شرکت صنایع لبنی در پایان گفت: 
سازمان های نظارتی و حاکمیتی باید از حقوق شان 
کمی بگذرند تا تولید جان بگیرد. چراکه اگر این 
روند ادامه دار باشد تا چند سال دیگر فقط می توان 
به واردات فکر کرد. برای بهبود اوضاع تولید ، رفتار 
دولتی ها با تولید کننده باید تغییر کند. اقتصاد 
مقاومتی تولید و اشتغال در سایه تسهیل اتفاق می 
افتد نه فشار بیش از حد. کاش سازمان های دولتی 

در بخش تولید به جای دخالت، حمایت کنند.

فرزین ترکی پور:

جذابیت ماشین های امروز رایانه ای شدن آن است

مدیر عامل شرکت شیر پگاه تهران

دولت به جای دخالت، حمایت کند
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خبرخبر

شرکت »داتیــس خـــودرو« نماینده انحصـاری 
»هیکواسپورتیو« آلمان که به تازگی نمایندگی واردات 
و خدمات پس از فروش خودروهای سواری ولوو در ایران 
را اخذ کرده است از ارائه خدمات استاندارد سواری های 

ولوو در کشور خبر داد.
به نقل از پایگاه خبری دانستنی آنلاین، با وجود حضور 
چندین ساله ولوو در بازار ایران، دریافت خدمات پس از فروش 
استاندارد ازسوی صاحبان این خودروی سوئدی همواره یکی 
از دغدغه ها بوده است که حال با تجهیز و گسترش شبکه 
خدمات پس از فروش برای این محصولات ازسوی شرکت 
داتیس خودرو، ولوو سواران می توانند از خدمات استاندارد 

پس از فروش بهره مند شوند.
میلاد علینقی، مدیر عامل داتیس خودرو با اشاره به ورود 
خودروهای لوکس ولوو گفت: داتیس خودرو به عنوان 
نماینده انحصاری هیکواسپورتیو اقدام به واردات، فروش و 
ارائه خدمات پس از فروش خودروهای ولوو در ایران خواهد 
کرد. هیکواسپورتیو دو رگه ای سوئدی- آلمانی است که به 
زودی وارد بازار ایران خواهد شد و بخش عمده ای از نیازهای 
مشتری که دغدغه خودرویی، لوکس، ایمن و پر آپشن دارد 

را برآورده خواهد کرد.
مدیرعامل داتیس خودرو از گسترش شبکه خدمات پس از 
فروش این خودروی سوئدی آلمانی خبر داد و خاطرنشان 
کرد: زیر ساخت های لازم برای توسعه و استاندارد سازی 
خدمات پس از فروش به ولوو فراهم شده و داتیس خودرو با 
بهره گیری از تکنیسین های دوره دیده در آلمان و سوئد، به 
کارگیری تجهیزات روز دنیا و مدیریت صحیح تعمیرگاهی، 
خدماتی استاندارد را به خریداران هیکواسپورتیو و مالکان 

خودروهای ولوو موجود در بازار ارائه خواهد داد.
علینقی از همکاری مستقیم داتیس خودرو با ولوو سوئد برای 
تأمین قطعات یدکی اصلی، نرم افزارها و سخت افزارهای مورد 
نیاز تعمیرگاهی و آموزش نیروی انسانی خبر داد و گفت: 
شبکه تعمیرگاهی وخدمات پس از فروش ولوو در کشور به 

زودی راه اندازی خواهد شد.

خودروسازان بزرگ  در چرخه دگردیسی شورایار ویلاشهر:
سرای محله نیاز ضروری هر منطقه است

شورای ویلاشهر معتقد است سرای محله برای هر منطقه جزو 
نیازهای ضروری محسوب می شود.

حمید رضا سپاهی پور، شورایار ویلاشهر درباره با شرایط و مطالبات مردم 
این منطقه به »دنیای اقتصاد« گفت: غالب مطالبات مردمی در مسیر پیشرفت 
امکانات محلی برای ارتقای سطح رفاهی، اجتماعی و فرهنگی مردم است که 
دغدغه ما هم محسوب می شود و در راه تحقق آن سعی می کنیم اما در رسیدن 

به این مهم موانع زیاد است.
وی افزود: در واقع اگر این موانع وجود نداشت به حضور ما هم نیازی نبود. 
شورایاری برای این ایجاد شده که پیگیر مطالبات و نیازهای مردم باشد و 
بتواند موانع را رفع کند. البته نسبت به گذشته کمی اوضاع تفاوت دارد چون 
در شرایط فعلی بزرگترین مانع بر سر راه رسیدن به این خواسته ها تغییرات 

مدیریتی در شهرداری و شورای شهر است.
سپاهی پور گفت: تا وقتی این مرحله به ثبات برسد مدتی زمان می برد و 
کمتر می توان فعالیت های گسترده انجام داد ولی در مجموع اگر شورایاری با 
شهروندان بتواند تیم خوب تشکیل دهد با کمک خود مردم بخشی از نیازهای 

خودشان را به دست خودشان رفع می کنند.
وی ادامه داد: یکی از نقش های مهم شورایاری ایجاد اشتیاق برای کار گروهی 
در مردم است. ما باید شخصیت های علمی و فرهنگی و توانایی تک تک افراد 
محله را شناسایی کرده و ازایشان دعوت کنیم تا برای ارتقای سطح کیفی این 
حوزه ها در کنار هم تلاش کنیم. شورایاری راه ارتباط بین مردم و مسئولان 

است که شهرداری تنها بخشی از این حیطه محسوب می شود.
شورایار ویلاشهر اظهار کرد: ما در مقام شورایاری مطالبات مان فقط 
ازشهرداری نیست و درباره سایر مسایل و مشکلات مربوط به آب و گاز هم 
مسئولیت داریم که به سازمان های دیگر مرتبط است. باید سعی کنیم بسته به 

شرایط پیش آمده یک به یک موارد را پیگیری و حل کنیم.
وی گفت: با توجه به فصلی که در آن هستیم غالب مطالبات مردم در حوزه 
ایجاد فضایی امن برای کودکان شان است.  درتابستان والدین محیط امن و 
مناسب مدرسه را برای بچه های شان ندارند و به دنبال جایگزین محلی دیگر 
می گردند. سرای محله ها نقش مهمی در این میان به عهده دارد و اگر امکانات 
شان بالاتر رود افراد بیشتری جذب می شوند. در واقع باید گفت این فضا جزو 

نیازهای ضروری هر منطقه است.
سپاهی پور بیان کرد: کلاس های متعدد و اردوهای تفریحی از امتیازات 
سرای محله محسوب می شود و در هر محله چنین فضایی واقعا ضروری است 
چرا که اگر نباشد والدین باید مسافتی طی کنند تا به سرای محله دیگر بروند و 

ریسک خطراتی چون تصادف، ناامنی و هزینه ها بالاتر می رود.
وی در پایان گفت: خوشبختانه امسال در ویلاشهر سرای محله تاسیس شده 
است و اگرچه نوپاست و امکانات زیادی ندارد اما در صددیم شرایط را روز به 
روز بهتر کنیم. در حال حاضر مهد، کلاس زبان در سطوح پیشرفته، گیم نت 
و کتابخانه راه اندازی شده و قول می دهیم به زودی اردوهای خانوادگی را هم 

فعال کنیم تا هم سفرهای درون شهری و هم استانی داشته باشیم.

گرمدره ، قلب تپنده فناوری کشور شد

چندی پیش نخستین پارک تخصصی 
علم و فناوری تخصصی کشور در حوزه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات با حضور 
وزرای ارتباطات و علوم و استاندار البرز 
افتتاح شد تا فضای مناسبی را برای رشد 
فناوری کشور و استفاده از نیروی لایق 
در این حوزه رقم بزند. به گزارش دنیای 
اقتصاد، وسعت این پارک تخصصی که در 
منطقه گرمدره قراردارد ، 24 هکتار است 
و در کیلومتر 26 آزادراه تهران- کرج 
قرارگرفته و بیش از 17 هزار مترمربع 

زیربنا دارد.

علی شیخ حسنی،  مدیر 
طرح پارک تخصصی 
ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، در گفت وگو 
باضمیمه غرب استان 
تهران روزنامه دنیای 
و  رویکردها  اقتصاد 
اهداف این مرکز تخصصی علمی و فناوری را 
تشریح کرد. وی در ابتدا بیان کرد: پارک های 
علمی معمولاً با دو هدف اولیه تاسیس می شوند: 
نخست اینکه فضای مناسبی برای رشد فناوری و 
ایفای نقش مراکز رشد برای توسعه و رشد 

بنگاههای کوچک، جدید و با فناوری پیشرفته، 
تسهیل انتقال دانش فنی دانشگاهی به بنگاههای 
مستقر در پارک، تشویق و تقویت توسعه 
محصولات و خدمات و روش های نوآورانه فراهم 
می کنند. هدف دوم نیز ایفای نقش به عنوان یک 
کاتالیزور برای توسعه اقتصادی و افزایش رشد 

اقتصادی است.
وی افزود: در کشور ما نیز در سال های اخیر 
موضوع بهبود محیط کسب و کار، توسعه 
کارآفرینی و اقتصاد دانش بنیان مورد توجه 
محافل سیاستگذاری قرار گرفته است. بیانات 
و تاکیدات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
طی سال های اخیر از ابلاغ سیاست های اقتصاد 
مقاومتی، تعیین راهکارهای عملیاتی تا نامگذاری 
این سال به نام اقتصاد مقاومتی تولید- اشتغال، 
مسیر حرکت را در بخش های مختلف روشن 

ساخته است.
شیخ حسنی اظهار کرد: با این نگاه، ایجاد 
پارک تخصصی ICT در کشور  با تمرکز بر قابلیت 
های بخش ICT، به طور پیشبرنده ای در جهت 
تحقق اهدافی چون بهبود محیط کسب و کار 
حوزه ICT  و اشتغالزایی،  تسهیل تجاری سازی 
و ورود به بازارهای جهانی، تبدیل شرکت های 
محلی و منطقه ای به ملی و شرکت های ملی به 
شرکت های بین المللی، انتقال فناوری و ارتقای 

توانمندی فناورانه شرکت های نوپا و جذب 
سرمایه های فکری و مالی داخلی و خارج کشور  

فعالیت می کند.
مدیر طرح پارک تخصصی ارتباطات و فناوری 
اطلاعات  ادامه داد: با توجه به اینکه پارک ها و 
شهرک های فناوری حلقه رابطه میان مراکز 
دانشگاهی و تحقیقاتی و صنعت هستند، رویکرد 
موجود در پارک تخصصی ICT، تمرکز بر زنجیره 
ارتباط با صنعت است که درپارک ها و دیگر مراکز  
موجود مغفول مانده است. در واقع این پارک در 
 ICT تکمیل کریدور و زنجیره علم و فناوری حوزه
کشور و در بستر تعاملات دولت، صنعت، مراکز 
دانشی و ایده پردازی، با مکانیزم های اجرایی 

خود، این زنجیره را تکمیل می کند. 
وی تاکید کرد: کلید اصلی جریان نوآوری و 
ارزش آفرینی اقتصادی و اشتغالزایی مبتنی بر 
آن، توسعه بخش خصوصی و  حمایت از کسب 
و کارهای نوپا و در حال رشدی است که توانسته 
اند با شناسایی مناسب تقاضای بازار، ایده های 
نوآورانه را به صورت مطلوب ارائه کنند.  یکی از 
مراکز مهم برای ارتقاي نوآوري ها و کارآفرینی 
و توسعه اقتصادي کشور، مراکز رشد و پارک 
هاي علم وفناوري هستند که با حمایت این 
مراکز، شرکت هاي دانش بنیان توسعه یافته و 
باعث جنب و جوش در چرخه اقتصادي کشور 

می شوند.  شیخ حسنی گفت: پارک هاي علم 
و فناوري می توانند جریان دانش و فناوري 
را در میان دانشگاه و مراکز تحقیق و توسعه و 
صنعت برقرار کرده و رشد و توسعه اقتصادي را 
رقم بزنند. این مراکز به عنوان یکی از نهادهای 
اجتماعی و حلقه ای از زنجیره توسعه اقتصادی با 
هدف افزایش نوآوری فناورانه، توسعه اقتصادی و 
اشتغالزایی توسعه یافته اند.  ابعاد اقتصادی پارک 
های علم و فناوری به اندازه ای است که می توان 
پارک های علم و فناوری را خط مقدم تحقق 
اقتصاد مقاومتی دانست. امروزه رشد پرشتاب 
نوآوری های فناورانه ICT، توانسته موج عظیمی 
از نوآوری و خلاقیت را به عرصه اقتصاد و اشتغال 
وارد کند و پارک تخصصی ICT با ظرفیت های 
ذاتی خود در این حوزه می تواند در جذب، حفظ 
و توسعه کسب و کارهای نوآور نقش مهمی 

ایفا کند.
وی افزود: محرک اصلی تحقق سیاست های 
اقتصاد مقاومتی، توسعه اقتصاد دانش بنیان، به 
معنای ارزش آفرینی اقتصادی مبتنی بر دانش و 
نوآوری است. یعنی اقتصاد نوآور درونزا و برون نگر. 
نوآوری که تقاضای داخلی را برطرف کند و در عین 
حال امکان جذب دانش و فناوری و سرمایه را نیز 
فراهم کند. همانطور که یکی از اهداف راهبردی 
این پارک حضور موثر در تعاملات جهانی حوزه 
ICT است، چشم انداز این پارک نیز  تبدیل شدن 
به یک پارک فناوری در مقیاس جهانی با حضور 
شرکت های نامی و پیشرو داخلی و بین المللی 
وکسب جایگاه معتبرترین مرکز توسعه فناوری 
ICT و کسب و کارهای مرتبط در منطقه است. 
وی با بیان به اینکه این پارک به عنوان اولین و 
تنها پارک تخصصی ICT در کشور، برای کسب و 
کارها و استارت آپ های موفق این حوزه علاوه بر 
خدمات عمومی، خدمات ارزش افزوده و ویژه ای 
را درنظر گرفته است، افزود: بازارسازی و بازاریابی 
Soft land�بین المللی، خدمات باکیفیت استقرار 

ing، اخذ استاندارد و گواهینامه های بین المللی، 
کارگزاری در فروش فناوری،  ثبت بین المللی 
مالکیت فکری نمونه هایی از خدمات اختصاصی 
این پارک است. علاوه بر این پیش بینی حضور 
بیش از 40 شرکت بزرگ داخلی و بین المللی، 
 زمینه رشد و توسعه بازار استارت آپ ها و 

شرکت های متوسط را فراهم می کند.

جناب آقای حسن مسجدی
مصیبت وارده را به جنابعالی، همسر و خانواده 
گرامی تسلیت عرض نموده، مارا در غم خود 

سیدرضا جمشیدیشریک بدانید.
سرپرستی غرب استان تهران



 شعیبی، بنیانگذار خانه بتن:
 تغییر  بخشنامه ها

 در تغییر نرخ خدمات نقش دارد
محمدعلی شعیبی بنیانگذار خانه بتن و رییس سابق انجمن 
بتون ایران که استانداردسازی و مقاوم سازی ساختمان را 
یکی از اصول ساختمان سازی مدرن می داند نسبت به بی 

ثباتی بخشنامه ها اظهار گلایه کرد.
 شــعیبی در گفــت وگو بــا ضمیمه غــرب تهــران روزنامه 
»دنیای اقتصاد« ، به نقش و اهمیت کیفیت در مواد اولیه ساختمان به 
خصوص بتون مرغوب توضیحاتی ارائه کرده است. این فعال صنعتی 
و ساختمانی درباره پیشینه شرکت خانه بتون و فعالیت های صورت 

گرفته در پایه ریزی استانداردهای بتون نیز سخن گفت.
مدیرعامل شــرکت خانه بتن بیان کرد: توسعه کسب و کار در 
شرایط کنونی، زیربنای توسعه فعالیت های اقتصادی و زمینه ساز 
رفاه اجتماعی در کشور خواهد بود. از طرفی صنعت ساختمان، از 
مولفه های توســعه و زمینه ساز کسب و کارهای بسیار محسوب 
می شود که یکی از موارد اولیه آن بتن و مواد اولیه و اصولی است. 
ضمن اینکه استانداردسازی و مقاوم سازی ساختمان یکی از اصول 

ساختمان سازی مدرن محسوب می شود.
پیشکسوت این صنعت و رییس سابق انجمن بتن ایران معتقد 
اســت که توجه به استانداردسازی صنعت ساختمان و مواد اولیه، 
اهمیت دادن به بخش هایی است که کمتر مورد بازدید و کنترل 
مصرف کننده قرار می گیرد. استاندارد بودن مواد اولیه ای که در 
زیربناهای ساختمان به کار می رود بسیار مهمتر از مواد و مصالحی 
است که در دید مصرف کننده قرار دارد. این در حالی است که در 
صورت به وجود آمدن حوادث مهم از قبیل زلزله؛ مواد مرغوب و با 
کیفیت زیربنای سختمان است که در کاهش آسیب نقش بسزایی 
ایفا می کند. وی در پاســخ به این سوال که برای توسعه کسب و 
کارها و اشتغال چه برنامه ای دارد؟ گفت: اجرای هر طرح نیاز به 
 برنامه ریزی و مطالعه دارد و یکی از محورهای توسعه فعالیت ها، 
حمایت های دولتی و ســازمانی اســت. این در حالی اســت که 
در حــال حاضر نه تنها حمایتی صــورت نمی گیرد بلکه عوامل 
 بسیاری باعث عدم اجرای برنامه های جاری و طرح و برنامه های 

توسعه ای می شود.
برخی سازمان ها خود عامل مشکلات روند فعالیت های فعالان 
صنعتی هستند.  شعیبی ادامه داد: بخش های مختلف و سازمان 
های گوناگون هر کدام به صورت غیرمتمرکز، بخشنامه هایی صادر 
می کنند و ما مکلف هستیم با هزینه های بسیار این بخشنامه ها را 
اجرا کنیم و در صورتی که برای مراقبت از کیفیت بخواهیم کاری 
انجام دهیم شامل هزینه ها و جریمه های بسیاری خواهیم شد که 
همه اینها روی قیمت تمام شده محصول تاثیر می گذارد و در صورت 

اعتراض نیز هیچ گونه همکاری صورت نمی گیرد.
در جریان این گفت وگو بخشنامه ای ابلاغ شد در این باره که با 
وجود یک شرکت تعاونی در انجمن شن و ماسه ایران؛ نرخ فروش 
شن و ماســه به یکباره با افزایش چند درصدی روبرو شده است. 
 شــعیبی بعد از دریافت این بخشــنامه اظهار کرد: مواردی مانند 
تغییر بخشنامه ها و دستورالعمل ها در تعیین نرخ خدمات نقش 
مهمی ایفا می کنند. در حالی که شرکت خانه بتن در اجرای تعهدات 
خود که مطابق خریدهای روز، قیمت گذاری شده و قرارداد بسته 

دچار چالش جدی می شود.
شــعیبی همچنین بیان کرد: این موضوع ما را در مرحله ای از 
تصمیم قرار می دهد که یا باید به تعهدات خود با قیمت قبلی متعهد 
باشیم و تا پایان قرارداد محصول تمام شده را به فروش برسانیم یا 
به روش غیر حرفه ای قرارداد خود را متوقف کرده و منتظر اعلام 
نرخ جدید بمانیم که اصلا چنین چیزی صلاح نیست. ما در اصل 
به کیفیت و اصول حرفه ای کار و مشتری مداری متعهد هستیم و 
با وجود نوسانات و مشکلات تعهدات خود را اجرا می کنیم. شعیبی 
با بیان به اینکه هر وقت خواستیم طرح توسعه جدید این کارخانه 
را برنامه ریزی کنیم مشکلات پیش بینی نشده عامل بازدارنده بود، 
یادآور شد: چگونه می توان به توسعه کسب و کارها و ایجاد اشتغال 

توجه کرد ولی به مشکلات پیش رو و جریان ساز اهمیت نداد. 

قدر دانش را نمی دانیم
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مدیرعامل ساتراپ دینا:

نیروی کار ماهر زیاد نیست مشروح مطالب را در 
پایگاه خبری دانستنی 
آنلاین مطالعه فرمایید.

وی افزود: یــک مجموعه فعال اقتصادی 
همیشــه کارشــناس بازرگانی، حسابدار، 
مهندســان برق، مکانیک و ... نیاز دارد ولی 
اول به دلیل کاهش سطح کیفی دانشگاه ها و 
دوم عدم ارتباط دانشگاه با صنعت باعث شده 
همیشه دچار مشکل باشیم. یعنی یک جوان 
بعد از 4 سال تلاش و درس خواندن در رشته 
الکترونیک هنوز از نزدیک فاز و نول را ندیده 
است. وقتی به کارخانه می آید ابتدا کمی گیج 
می شود و مدت ها طول می کشد تا به نقطه 
ای برسد که برای تولید کننده بازدهی داشته 
باشد. از طرفی متاسفانه اینها چون مدرک 
دارند توقع شان هم کم نیست و در مجموع 
که نگاه می کنید مشــخص است نیروهای 
جوان ما اغلب تمایلی به اشتغال ندارند و از 
مدرک شان بیش از توانایی های شان رضایت 
دارند به همین دلیل ما متقاضیان کار ماهر و 

متخصص زیادی نداریم. 
مرتضوی نژاد بیان کرد: درباره مشکل دوم 
اینکه نهادهای حمایتی مثل دولت، پشتیبان 
بنگاه های اقتصادی نیســتند. مثلا همان 
نیرویی که در مراجعه به ما تازه می خواهد 
کار یاد بگیرد و بازدهی داشته باشد وقتی به 
کارش مسلط شد از مجموعه می رود و هیچ 
مکانیزمی که از حقوق ما به عنوان یک کارفرما 
که بخشی از بار آموزشی این فرد را به دوش 

کشیده حمایت کند، وجود ندارد.
وی ادامــه داد: بــه نظر مــن این نتیجه 
سیاســت غلط دولت است چون همیشه به 
جای حمایــت از صنایع موفق و کار آفرین 
و پویــا به دنبال حمایت از صنایع تعطیل و 
خاموش و ورشکسته و ناکارآمد است. البته 
نباید منکر شد دولت آقای روحانی واقعا در 
این چهار سال به اقتصاد کمک کرده است 
و در این مدت اوضاع ما خیلی بهتر از دوران 
قبل است اما همین بسته های حمایتی را به 
صنایع کوچک و مشکل داری داده که عملا 
بازدهی بالایی نداشتند. من به عنوان فعال 
اقتصادی معتقدم سازمانی که دوبار حمایت 
شده، تسهیلات گرفته و باز نتوانسته اقساط 
پرداخت کند یعنی مشکل دارد. مشکلش یا 

مدیریتی است یا آن صنعتی که از ابتدا توجیه 
اقتصادی نداشته و یا اینکه منابع و تسهیلات 
را گرفته ولی جای دیگری صرف کرده است.
این فعال اقتصادی اشــاره کرد: در دوره 
قبل که تســهیلات زودبازده طرح شده بود 
افراد زیادی به این بهانه تسهیلات قابل توجه 
دریافــت کردند ولی به جــای فعال کردن 
بخش تولید، دریافتی های شــان را صرف 
ساخت و ساز کردند و آن مبلغ اندکی را هم 
کــه به صنعت آوردند به خاطر بی تجربگی 
شــان هدر رفت. من کارخانه های بسیاری 
را می شناســم که قبلا به ما مواد اولیه می 
دادنــد اما امروز تعطیلند در حالیکه بارها از 
این بسته های حمایتی دولت استفاده کرده 
اند. جالب اینکه هنگام گرفتن تسهیلات من 
با آن کارخانه ای که بارها ضرر کرده در یک 

رده قرار می گیریم.
وی گفت: حالا باز دولت جدید می خواهد 
از آن سرمایه گذاری که کارش از ابتدا توجیه 
اقتصادی نداشته حمایت کند اما هیچ وقت 
نگفت صنعتی مثل مجموعه ما را که امروز 
با 10 هزار نیروی فعال در چرخه اقتصادی 
موفق است و یک ریال هم بدهی معوق بانکی 
ندارد، حمایت کند تا نیروی کار را توسعه دهد 
و در نتیجه این گسترش صنایع کوچک خود 
به خود راه بی افتد. صنایع کوچک امروز در 
جامعه ما توجیه اقتصادی ندارد چون قدرت 
رقابت با برندهای بزرگ را ندارد و این برندها 
هســتند که می توانند از این صنایع به نحو 

احسن استفاده کنند.
وی با بیــان اینکه در حال حاضر صنعت 
پخش بیش از تولید اهمیت دارد، یادآور شد: 
صنایع کوچک هیچ وقت نمی توانند در این 
زمینه رقیب بزرگتر ها باشــند. این ها باید 
در صنعــت زیرمجموعه فعالیت کنند تا به 

سوددهی بالاتر و پویاتر برسند. 
مرتضوی نژاد گفت: مشکل بزرگ دیگر در 
فضای کسب و کار قوانین سختگیرانه نهادهای 
مختلف دولتی است. مثلا در صنعت غذا با 
سازمان غذا و دارو مواجهیم و در کنارش با 
اداره استاندارد هم درگیریم در حالیکه هر دو 

به موازات هم یک وظیفه را دنبال می کنند. 
علاوه بر این دو نهاد، اداره بهداشــت محیط 
هم نظارتی مشابه دو ارگان قبلی دارد و همه 
یک کار انجام می دهند. یا در بخش توزیع 
شهرداری ها می گویند باید از ما مجوز بگیرید 
در حالیکه همین مجوز را از وزارت بازرگانی 
هم می گیریم. نیروی انتظامی برخی استان 
ها هم گاهی بدون مجوز اجازه تردد ماشین 
های ما را نمی دهد. این ســاز و کار جدا از 
هزینه های ریالی مدیریت زمان را که برای 
محصولات غذایی مهمتر اســت سخت می 
کند. در ایــن میان برخی نهادهای نظارتی 
هم از یکســو موانع ایجاد می کنند. هرکس 
از هرجا نامه دهد فردا مدیر باید پاسخگوی 
بهانه هایی باشد که فقط زمان می برد تا ثابت 
کنی حق با تو بوده است. یعنی مدیرعامل یک 
مجموعه باید یک هفته در ماه را برای پرونده 

های کیفری متعدد در دادگستری بگذراند.
وی افزود: تولید کننده و صنعتگر عاشق 
کارشان هستند چون پولی که در راه صنعت 
صرف می کنند را اگر فقط در بانک بگذارند 
برای یک عمرشــان کافیست. آنها اعتبار و 
سرمایه شان را در خدمت صنعت می گذارند 
اما فشارهایی که از نهادهای مختلف به یک 
صنعتگر وارد می شود این عشق را از بین می 
برد. در نتیجه این فشار ها بازار کوچک، جیب 
مردم خالی و تقاضا کم می شود. به خصوص 
برای کالاهایی که در دسته دوم و سوم قرار 
دارد ایــن ها نمود بیرونی تری دارد و چرخ 

صنعت را متوقف می کند. 
مدیر عامل ساتراپ دینا عنوان کرد: بدتر 
اینکــه وقتی برای بهبود اوضاع اقتصادی به 
نهادها مراجعه می کنید و از وضع بد صنعت 
برای شان می گویید اولین جمله شان این 
است که چرا تعطیل نمی کنید؟ من با این 
مساله مخالفم چون معتقدم ساخت یک برند 
موفق کار امروز و دیروز نیست. مجموعه ای 
که 30 سال زحمت کشیده تا امروز به این 
جایگاه برسد که نباید به خاطر یکی دو سال 
زیــان دادن تعطیل کند. اتفاقا اینجا نهادها 
هستند که باید به این سابقه توجه کنند و 

آن صنعت را مورد حمایت قرار دهند.
مرتضوی نژاد با بیان اینکه شــعار امسال 
وقتی تحقق پیدا می کند که مدیران از بخش 
خصوصی باشند، ادامه داد: البته آقای نعمت 
زاده در حمایت از صنعت خیلی کمک کرد 
اما متاسفانه کار دست شخص وزیر نیست 
بلکه در سیستم اقتصادی نهادهای دیگری 
مثــل بانک مرکزی، وزارت کار و ســازمان 
تامین اجتماعی هستند که زمام اصلی را به 
دست دارند. امروزه سازمان حفاظت از محیط 
زیست هم از متولیان اصلی شده و نمی توان 
یک وزارتخانه و یــا یک نهاد را عامل همه 

مشکلات دانست.
وی یادآور شد: رقابت نادرستی در صنعت 
غذا وجود دارد که ما را با محدودیت، بالارفتن 
هزینه های توزیع مواجه کرده است. در این 
مورد دولت خیلی دخیل نیست و این نتیجه 
تعامل ناصحیح صنایع با همدیگر است. ما 
در مجموعه خودمان سعی کردیم در ارتباط 
با همکاران جلوی این مسایل را بگیریم اما 
چنین رقابتی در صنایع مختلف غذایی بسیار 
دیده می شود. مرتضوی نژاد در پایان توضیح 
داد: درباره شعار امسال، اگر کلمه شعارش را 
کنار بگذاریم و در عمل محقق کنیم اتفاقات با 
اهمیت زیادی می افتد که منوط به همکاری 
دولت و بخش خصوصی است. مدیر دولتی 
که 30 ســال است بر این مسند نشسته از 
گذشــته تا امروز نگرشش تغییری نکرده و 
نمی توان توقع داشت امروز تفکری همگام 
با تازه های دنیا را به بازار تزریق کند. به هر 
حال وضعیت اقتصادی نســبت به 20 سال 
گذشته حتما بهتر نیست ولی الان شرایط 
مان نسبت به 4 سال قبل خیلی بهتر است. 
در مجموع با سیاست هایی که تا الان اجرا 
شده؛ کشور به سمت واردات پیش می رود. 
یعنی اگر محدودیت های واردات برداشــته 
شود همه ما باید تعطیل کنیم. تنها عاملی 
که در شــرایط فعلی که باعث بقای ما می 
شــود اینکه محصولات متنوع تولید کنیم 
ولــی همه امیدواریم به آینده و به این امید 

ادامه می دهیم.

مدیرعامل شرکت »ساتراپ دینا« با اشاره به شعار امسال که اقتصاد مقاومتی 
تولید و اشتغال است، گفت: متاسفانه وقتی به بخش تولید و توزیع که فعالیت 
عمده واحدهای اقتصادی را شامل می شود نگاه می کنیم به نظر می رسد در حد 

شعار باقی مانده است.
فرهاد مرتضوی نژاد مدیرعامل شرکت »ساتراپ دینا« به ضمیمه غرب تهران 

روزنامه» دنیای اقتصاد« گفت: در حال حاضر ما در زمینه اشتغال مسایل زیادی 
با دولت و نیروی کار داریم. در بحث نیروی کار به دلیل ضعفی که در نظام آموزش 
عالی وجود دارد عملا نیروی انسانی متخصصی از دانشگاه ها بیرون نمی آید و این 
افراد وقتی وارد مجموعه کار می شوند تازه کارآموزی و به نوعی درس آموزی شان 

آغاز می شود. بنابراین همیشه با کمبود نیروی انسانی مواجهیم.

مدیرعامل شرکت صنعتی آما 
معتقد است دسترسی به دانش 
این روزها بســیار راحت شده اما 

کسی قدر آن را نمی داند.
اکبر علیــزاده راد در گفتگو با 
دنیای اقتصاد غرب تهران در رابطه 
با شرایط امروزه صنعت در کشور 
گفت: جوانان ما علاقمند به کسب دانش هستند و این مهم 
در روزگار ما راحت تر از گذشــته امکان پذیر اســت اما در 
فضای بزرگتر کسی قدر علم را نمی داند و ما در بهره گیری 
از تازه های صنعت دنیا متاسفانه به درستی عمل نمی کنیم.
این فعال اقتصادی که پیشکسوت در زمینه آموزش و حوزه 
های تخصصی جوشکاری محسوب می شود، افزود: دولت باید 
از صنعت و جوانان حمایت کند. تا وقتی که این همراهی و 
حمایت نباشد علوم و فنونی که در دسترس ما هست به هیچ 
طریقی قابل استفاده نیست. وی افزود: استفاده از دانش فنی 
و ماشین  آلات و تجهیزات پیشرفته در تولید و به کارگیری 
نیروهای متخصص و علاقمند باعث ارتقای کیفیت محصولات 
تا حد استاندارهای شناخته شده بین  المللی و جلب اعتماد 
مصرف  کنندگان و افزایش تقاضا می شود. اگر به این موارد 
توجه کنیم در دنیا به هیچ کشوری نیاز نداریم و خودمان می 
توانیم یکی از بهترین ها در صنعت باشیم. علیزاده در پایان 
گفت: ما در مجموعه خودمان سعی کردیم آموزش و انتقال 
دانش به جوانان را مد نظر قرار دهیم تا نیروهایی متخصص 
و کارآمد را در مسیر صنعت قرار دهیم. امیدواریم ارزش این 

نیروهای جوان را بدانند و دولت از آنها حمایت کند.

سام کلانتری کارگردان و مستندساز که 2ماه پیش 
اولین قسمت از مجموعه »گاراژ888« را روانه شبکه 
نمایش خانگی کرد، گفت: اصولا جای خالی برنامه ای 
استاندارد در حوزه خودرو بین تولیدات ما محسوس بود. 
به همین خاطر تصمیم به تولید برنامه ای گرفتیم که در 
دنیای خودرو با استاندارد روز همسطح باشد و تولیدات 

تازه روز دنیا را در یک فضای جذاب بررسی کند. 

وی با بیان اینکه اردیبهشــت ماه اولین قسمت مجموعه 
هشت قســمتی »گاراژ888« وارد بازار شــده است افزود: 
ضبط این مجموعه به پایان رسیده و خوشبختانه بعد از یک 
قسمت بازخوردهای خوبی را شاهد بودیم. هر چند که پس 
از آن در مرحله توزیع کمی وقفه افتاد. خیلی ها پیگیری می 
کنند که چرا قسمت های بعدی هنوز آماده نشده حقیقت 
این است که بعد از توزیع قسمت اول در بخش عرضه این 
محصول کمی به مشکل خوردیم که دست ما هم نیست و 
امیدوارم به زودی حل شود اما تولید هیچ وقفه ای نداشتیم.
کلانتری با بیان اینکه علاقمندان به اتومبیل در هرسطحی 
می توانند بیننده این برنامه باشند، گفت: مردم شاید تا کنون 
به دیدن چنین برنامه ای عادت نداشــته اند و در وهله اول 

احســاس کنند که یک کار تخصصی ساخته ایم ولی نکته 
مهم این است که »گاراژ888« تخصصی نیست و برای طیف 
خاصی ســاخته نشده است. با اینکه بخش های تخصصی 
دارد امــا به گونه ای طراحی شــده که همه علاقمندان به 
حوزه خودرو از دیــدن آن لذت می برند. وی ادامه داد: در 
این مجموعه هنرمندانی دعوت شــده اند که مردم دوست 
شــان دارند و ممکن است برای شان جالب باشد که بدانند 
در یک برنامه خودرویی چکار . حضور هر یک از این افراد به 
دلیل خاصی بوده و لزوما همه آنها در حوزه ماشین دغدغه 
مند نیستند اما اگر برنامه را ببینید خودتان به دلیلش پی 

خواهید برد.
ایــن کارگردان اظهار کرد: بعضی ازاین هنرمندان تجربه 
خوبی در حوزه ماشین سواری و موتورسواری داشتند. بعضی 
هم صرفا علاقمندند ولی تخصصی نداشتند اما قرار بود نکته 
ای مطرح شود که با وجودشان بیشتر معنا پیدا میکرد و اگر 

تماشا کنید به آن واقف می شوید.
ســام کلانتری که بیشتر در حوزه مستندسازی فعالیت 
داشته، توضیح داد: من فیلمسازم و شاید علاقمندتراز آدم 
های اطرافم به حوزه خودرو باشم اما ماشین سواری اتفاق 
اصلی زندگی من نیست. »گاراژ888« فرصتی فراهم کرد تا 

در این حوزه بیشتر تحقیق کنم و به خودرو علاقمندتر شوم.
وی در پایان با اشــاره به پربیننــده ترین برنامه دنیا در 
 حوزه خودرو توضیح داد: از روزاول می دانستم این برنامه با 
»تخت گاز« مقایسه می شود چرا که پربیننده ترین برنامه 
در جهان است و در کشور ما هم تاکنون چنین کاری تولید 
نشده بود بنابر این جای تعجب نداشت چون هر کس در هر 
ابعادی چنین کاری بسازد مقایسه می شود اما ناراحت کننده 

نیست و ما با علم به این مساله سراغش رفتیم.
»گاراژ888« مجموعه ای نمایشی محصول سال 1395 به 
کارگردانی سام کلانتری و تهیه کنندگی سامان مقدم است 
که اولین قسمت آن اردیبهشت ماه 96 وارد شبکه نمایش 
خانگی شد. در این برنامه هنرمندانی چون فرهاد آییش، رویا 
تیموریان، رامین حیدری فاروقی، مصطفی زمانی، مسعود 
رایگان، شقایق دهقان، مائده طهماسبی، مهراب قاسمخانی، 
رضا ناجی، رویا نونهالی و … به تست فنی اتوموبیل  ها می 

 پردازند و اجرای برنامه را نیز علی قربان زاده بر عهده دارد.
فصل اول این مجموعه پس از یک ســال پژوهش درباره 
ابَرَخودروهــای جهان با همکاری شــرکت »تنجرین« در 
دبی تولید شــده اســت و فصل دوم آن ماه اردیبهشت در 
لوکیشن هایی از ایران، پراگ و برلین فیلمبرداری خواهد شد.

عشق ماشین ها »گاراژ888« را ببینند

محصول جدید پارس خودرو در نمایشگاه ارومیه و البرز معرفی شد و 
مورد استقبال بازدیدکنندگان قرارگرفت. جدیدترین محصول گروه 
سایپا با نام برلیانس C3  کراس  به جهت زیبایی و کیفیت به یکی از 

جذاب ترین خودروهای موجود در بازار تبدیل خواهد شد.

گروه خصوصی مامــوت خودرو که واردکننده رســمی محصولات 
اسکانیا)یکی از زیربرندهای فولکس واگن( است، ورود آخرین مدل 
های محصولات فولکس به بازار خودرو ایران را آغاز کرد. این شرکت 
در مرحله اول از طریق هشت نمایندگی که در تهران متمرکز هستند، 

این محصولات را عرضه خواهد کرد.

قائم مقام ارشد مدیرعامل گروه صنعتي ایران خودرو،  جزئیات اقدامات 
و برنامه هاي ایران خودرو براي اصلاح ترکیب سبد دارایي ها با هدف 
بهبود کارایي شــرکت هاي زیرمجموعه گروه صنعتي ایران خودرو با 

واگذاری سهام شرکت هاي زیر مجموعه را اعلام کرد.  

در اجلاس سرآمدان اقتصادی ایران که توسط دبیرخانه توسعه صنایع 
ملی ایران برگزار شد، مجموعه البرز مال سه جایزه اجلاس سرآمدان 

اقتصادی را از آن خود کرد.

پیرو بازدید کارشناسان مرسدس بنز از شرکت خودرو سازی آذهایتکس 
، مذاکراتی درزمینه ارتقاء خدمــات پس از فروش به موتورهای بنز 
محصولات آذهایتکس انجام پذیرفت. در پیرامون این بازدید بررسی 
 وتبــادل نظراتی در زمینه های آمــوزش ، تأمین قطعات یدکی و ... 

انجام گرفت.

طبق قراردادی چهارجانبه با مشارکت سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای، شــرکت بهینه سازی مصرف سوخت و بانک توسعه تعاون، 
شرکت ســایپادیزل کامیون های فرسوده کشور را با کامیون های نو 
جایگزین می کند. بر اساس این قرارداد در فاز اول آن 600 دستگاه از 

کامیون های فرسوده با کامیون های ولو جایگزین خواهد شد.

در مراسم جایزه ملی تعالی، مهندس مسعود ابراهیمی جمارانی- دبیر 
جایزه ملی تعالی و پیشرفت - گفت : از دیرباز پارس خودرو الگویی 
موفق در ایران بوده و می توان با الگو برداری از این شرکت موفق برای 
از بین بردن دغدغه های مهم دیگرشرکت ها ، بیش از پیش به سوی 

موفقیت حرکت کرد.

یک مقام مسئول در شرکت کرمان موتور گفت: »تولید هیوندای اکسنت 
به زودی در کشور آغاز می شود و شرکت کرمان موتور دو هفته دیگر 
هیوندای اکســنت را رونمایی و پیش فروش می کند و به این ترتیب 

فروش آن را برای تحویل در مهر و آبان ماه آغاز می کند.«

وزیر صنعت ، معدن و تجارت با اشاره به وجود 22 قطعه ساز خودرو در 
کرمانشــاه، گفت: نگاه ما به خودروسازی این استان صادراتی است، 
کرمانشاه به قطب خودروسازی غرب کشور تبدیل می شود و همه باید 
دست به دست هم دهیم تا بتوانیم کرمانشاه را به قطب صنعت خودرو 

در غرب کشور تبدیل کنیم.

به منظور جلوگیــری از تبعات منفی فعالیت تا قبل از اخذ 
مجوز قانونی ، فعالیت »نوتاش« توســط سازمان حمایت از 

تولیدکنندگان و مصرف کنندگان متوقف شد . 

شانزدهمین نمایشگاه بین المللی خودرو شیراز 27 تا 30 تیر در شیراز 
با حضور پر رنگ خودروسازان داخلی و خارجی برگزار شد گفتنی است 
گروه بهمن یکی از شرکت های فعال در این نمایشگاه بود که امسال 
گروه بهمن، متفاوت در شانزدهمین نمایشگاه بین المللی خودرو شیراز 

حضوریافت.

مدیرعامل سایپایدک از رشد 73 درصدي فروش قطعات یدکي سایپا 
در تیر ماه سال جاري نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر داد. ایشان 
برنامه ریزي منسجم و عملکرد خوب زنجیره تأمین از جمله شرکت هاي 
سازه گستر و مگاموتور را عامل رشد میزان فروش در دوره زماني 4 

ماهه سال 96 اعلام کرد.

از مهندس مهدي صوفي از واحد تحقیق و توسعه شرکت نفت پارس، 
مخترع »روغن روب استوانه اي راندمان بالا ویژه مواد پارافیني، گریس 
و سایر مواد نفتي با گرانروي بالا« که در جشنواره اختراعات بنیاد ملي 
نخبگان با کسب عنوان اختــــراع برگـزیده ثبت گردیده است، در 

مراسمی تجلیل شد.

مدیر بازاریابی آرین موتور از ابراز تمایل میتسوبیشــی برای سرمایه 
گذاری و تولید در ایران خبر داد و گفت: تا پایان پاییز ســه محصول 
جدید را به بازار عرضه می کنیم. اکنون گروه آرین سرمایه با 5 برند 
بین المللی در قالب نمایندگی رسمی به همکاری می پردازد که این 

موضوع تأثیر برجام است.

سیدجواد حسینی کیا، عضو هیأت رئیسه کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس شورای اسلامی: در اقتضای بازار امروز نباید زیبایی فدای کیفیت 
شــود، اگر کفش ملی با تصوری که مردم درباره کیفیت بسیار بالای 
محصولات آن دارند بتواند از نظر مد و زیبایی هم خود را به روز رسانی 

کند کفش ملی با به روز رسانی بازار ایران را قرق می کند.

بازدید میدانی شهردار ناحیه سه از محله وردآورد به همراه جمعی از 
رؤسای ادارات این ناحیه در راستای تحقّق اهداف »طرح نگهداشت 
شهر« صورت گرفت . ایشــان در این رابطه گفتند: این بازدید های 
میدانی منظم از ســطح محلات، به منظور احصاء مسائل و مشکلات 

مرتبط با حوزه های مختلف صورت می پذیرد.

در ارزیابی انجام شده توسط شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد ایران 
که به صورت سالیانه در تمام شرکت های ارائه دهنده خدمات پس از 
فروش در دو بخش خودروهای ســبک و خودروهای سنگین برگزار 
می گردد، سازمان خدمات پس از فروش گروه بهمن دو ستاره ای شد 

و عملکرد مثبتی از خود به جای گذاشت.


